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Äldrerådet - Vanhusneuvosto 
 

Tid / Aika 17.10.2023 kl./klo 14:01 – 15:35 
Plats / Paikka Kosthålli kabinettet / kabinetti  

  
Ordinarie / Varsinainen 

 Marianne Isaksson-Heimberg, Ekenäs pensionstagare, 
ordf./pj. 
 Frank Lindholm, Pojo pensionärer, viceordf./varapj. 
 Isa Forsbäck, Ekenäs pensionärer rf. 
 Ann-Maria Grims, Karjaa-Pinjaisten eläkkeensaajat 
 Kristina Högberg, Österby pensionärer r.f. 

 
 Marika Törnqvist-Björklund, Raseborgs stad 
 Mats Lagerstam, Raseborgs stad 
 Tina Collan-Weber, Raseborgs stad, 
sekreterare/sihteeri 
 

 

Ersättare / Varajäsen 
 Maj Granroth, Karis svenska pensionstagare 

 
 Tor Werner, Karis pensionärer 
 Wiva Stenvall, Billnäs pensionärsförening 
 Rauno Gillsten, Karjaan-Pohjan eläkeläiset 
 Bernhard Lundström, Tenala-Bromarf pensionärer 

 
 Jan-Mikael Ekholm, Raseborgs stad 
 Harry Yltävä, Raseborgs stad 

 

 
1. Äldrerådet höll en tyst minut med anledning av ordinariemedlemmen Mats 

Lagerstams bortgång. 
Vanhusneuvosto piti hiljaisen hetken edesmenneen varsinaisen jäsenen Mats 
Lagerstamin muistoksi. 
 
 

2. Äldrerådet har fått en ny ordinariemedlem Kristina (Stina) Högberg från Österby 
Pensionärer då Sven-Olov Ingelin begärt befrielse från sitt uppdrag. 
Vanhusneuvosto on saanut uuden varsinaisen jäsenen, Kristina (Stina) Högbergin 
Österby Pensionäreristä, koska Sven-Olov Ingelin on pyytänyt vapautusta tehtävästään. 
 
 

3. Anmälningsärenden 
o Hälsningar från Äldrerådsseminariet i Sibbo 11.10.2023  

▪ Deltagarna fick information om hur servicen och samarbetet fungerar i 
två andra välfärdsområden, finns vissa skillnader 

▪ Finns ett stort intresse för arbetet i äldreråd 
▪ Befolkningsutvecklingen är negativ på många områden 
▪ År 2040 är andelen över 75 år bara 40 % i Raseborg, idag är andelen 

mycket större => välfärdsområdet är kanske inte intresserad av att bygga 
nya serviceboenden i Raseborg då klientantalet minskar 

▪ Välfärdsomårdet har räknat ut att det i dagsläget behövs 200 fler 
serviceboendeplatser under de 10 följande åren, sedan minskar behovet 
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o För kännedom miljöministeriets rapport ”Ikääntyneiden asumisen kehittämisen 
hyviä käytäntöjä kunnissa ja hyvinvointialueella vuosina 2020–2023” (bilaga, 
endast på finska) 

 
Ilmoitusasiat 

o Terveisiä Sipoon vanhusneuvostoseminaarista 11.10.2023 
▪ Osallistujat saivat tietoa siitä, miten palvelu ja yhteistyö toimivat 

kahdella muulla hyvinvointialueella. Joitakin eroja on. 
▪ Kiinnostus vanhusneuvostojen työhön on suuri. 
▪ Väestönkehitys on monilla alueilla negatiivista. 
▪ Vuonna 2040 yli 75-vuotiaiden osuus on Raaseporissa vain 40 prosenttia; 

nykyään osuus on paljon suurempi = > hyvinvointialue ei ehkä ole 
kiinnostunut uusien palveluasumisyksikköjen rakentamisesta Raaseporiin 
asiakasmäärän vähentyessä. 

▪ Hyvinvointialue on laskenut, että tällä hetkellä tarvitaan 200 uutta 
palveluasumispaikkaa seuraavien 10 vuoden aikana, minkä jälkeen tarve 
vähenee. 
 

o Tiedoksi ympäristöministeriön raportti ”Ikääntyneiden asumisen kehittämisen 
hyviä käytäntöjä kunnissa ja hyvinvointialueella vuosina 2020–2023” (liite). 

 
 

4. Information från Välfärdsområdet 
o Äldrerådet 

▪ Man har konstaterat att de långa avstånden i vissa kommuner vållar 
stora problem med att uppnå jämställdhet och likabehandling i dessa 
frågor, kunde mobila lösningar göra det mera jämlikt? 

▪ Fortfarande stora problem med hur man når olika servicenummer inom 
LUVN 

▪ Sparkraven inför nästa år inom LUVN kommer att göra det svårt att få 
vården jämlik i området 
 

o Färdtjänster 
▪ Kriterierna för beviljande av färdtjänster ska beslutas på möte i 

november 

• Planeras en tvådelad modell: man kan välja mellan att använda 
tjänster, som koncentreras till en beställningscentral såsom nu är 
fallet eller använda sig av ett euro- eller kilometersystem, där 
kunden får till sitt förfogande ett visst antal kilometer eller ett 
visst belopp i euro 

• Statistik för september: totalt 36 400 st. resor varav 73% i Esbo, 
27% i övriga delar, totalt 3 867 mänskor använde färdtjänster 
varav 67 % i Esbo och 33 % i övriga delar, totala kostnader ca 1,3 
miljoner euro 



 

   

PM 17.10.2023  

   
   

   

 

Raseborgs stad Raseborgsvägen 37, 10650 Ekenäs  
Raaseporin kaupunki Raaseporintie 37, 10650 Tammisaari  
Vaihde/Växel 019-289 2000 - raasepori@raasepori.fi 

Tietoa hyvinvointialueelta 
o Vanhusneuvosto 

▪ Pitkien etäisyyksien on joissakin kunnissa todettu aiheuttavan suuria 
ongelmia tasa-arvon ja yhdenvertaisuuden saavuttamisessa. Voisivatko 
liikkuvat ratkaisut olla vastaus tähän? 

▪ LUVN:n eri palvelunumerot tuottavat edelleen suuria ongelmia. 
▪ LUVN:n ensi vuoden säästövaatimukset vaikeuttavat alueella 

yhdenvertaisen hoidon saamista. 
 

o Kuljetuspalvelut 
▪ Kuljetuspalvelujen myöntämisen kriteereistä päätetään marraskuussa 

pidettävässä kokouksessa. 

• Suunnitelmissa on kaksiosainen malli, eli voi joko valita nykyiseen 
tapaan tilausvälityskeskukseen keskitettyjä palveluja tai euro- tai 
kilometrijärjestelmän, jossa asiakas saa käyttöönsä tietyn 
kilometri- tai euromäärän. 

• Syyskuun tilastot: yhteensä 36 400 matkaa, josta 73 prosenttia 
Espoossa ja 27 prosenttia muualla. Kuljetuspalvelua käytti 
yhteensä 3 867 henkilöä, joista 67 prosenttia Espoossa ja 33 
prosenttia muualla; kokonaiskustannukset noin 1,3 miljoonaa 
euroa. 

 
 

5. Övriga ärenden 
o LUVN-infobilagor på svenska och finska kommer i fortsättningen att delas ut 

med EU-lehti för större spridning, detta tack vare påtryckningar av 
välfärdsområdets äldreråd, infobladet delas även ut i bl.a. butiker och bibliotek 
för sådana som inte får EU-lehti hem i postlådan 
 

o Kraft i Åren-projektet var på besök till Hangö där man fortsatt arbeta i samma 
tecken trots att projektet tagit slut hos dem 

▪ Kommunerna bör satsa på förebyggande arbete, dvs. öronmärka pengar 
för sådana projekt och ha anställda som kan jobba med dessa frågor 

▪ Frank L gav tips om Äldreinstitutets material gällande motion i vardagen, 
kan beställas från Äldreinstitutet (bilaga 3 st.) 

 
o Frank Lindholm avgår som representant för Pojo Pensionärer i äldrerådet i 

Raseborg och Seth Jacobson träder in i stället från nästa möte 
 

o Karis svenska pensionstagares ersättare har avlidit och Maj Granroth träder in 
som ny ersättare i äldrerådet 
 

o Marika T-B har samlat välfärdsområdets viktiga telefonnumror som 
föreningarna kan ge till sina medlemmar (bilaga) 
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o Äldrerådets ordinariemedlemmar har gjort en skrivelse till stadsstyrelsen och 
fullmäktige om att bevara hälsocentralen i Karis (bilaga) 

▪ Har behandlats av stadsstyrelsen på sitt möte 9.10.2023 under 
anmälningsärenden 

 
Muut asiat 

o Hyvinvointialueen vanhusneuvoston painostuksesta LUVN:n ruotsinkielisiä ja 
suomenkielisiä infolehtiä jaetaan jatkossa EU-lehden kanssa laajemman 
levityksen saamiseksi. Infolehtiä jaetaan myös mm. kaupoissa ja kirjastoissa, 
jotta he, jotka eivät saa lehteä postilaatikkoonsa, voivat sen saada. 
 

o Voimaa vanhuuteen -hanke vieraili Hangossa, jossa työtä on jatkettu hankkeen 
päättymisestä huolimatta. 

▪ Kuntien tulee panostaa ennaltaehkäisevään työhön, ts. varata 
määrärahaa tällaisiin hankkeisiin ja palkata työntekijöitä, jotka voivat 
työskennellä näiden asioiden parissa. 

▪ Frank Lindholm antoi vinkkejä Ikäinstituutin arkiliikkumista koskevasta 
materiaalista, jota voi tilata Ikäinstituutista (liite 3 kpl). 

 
o Frank Lindholm eroaa Pojo Pensionärerin Raaseporin vanhusneuvoston 

edustajan tehtävästä. Seth Jacobson tulee hänen tilalleen seuraavasta 
kokouksesta lähtien. 
 

o Karis svenska pensionstagaren varajäsen Anneli Böckerman on kuollut ja Maj 
Granroth tulee hänen tilalleen varajäseneksi vanhusneuvostoon. 
 

o Marika Törnqvist-Björklund on koonnut hyvinvointialueen tärkeät 
puhelinnumerot, jotka yhdistykset voivat antaa jäsenilleen (liite). 

 
o Vanhusneuvoston varsinaiset jäsenet ovat kirjoittaneet kaupunginhallitukselle ja 

valtuustolle Karjaan terveysaseman säilyttämisen puolesta (liite). 
▪ Kaupunginhallitus on käsitellyt kirjelmää kokouksessaan 9.10.2023 

pykälässä ilmoitusasiat. 
 

 
6. Nästa möte 

Tisdag 28.11.2023 kl. 14.00, mötet hålls undantagsvis i stadshuset och mötesrum 
Smedjan (2. våningen, rum nr. 216). 

 
Seuraava kokous 
Tiistaina 28.11.2023 klo 14.00, kokous pidetään poikkeuksellisesti kaupungintalon 
kokoushuoneessa Takomo (2. kerros, huone nro 216). 


